
Les formes de tractament o de designació genèrica de persones que 
precedeixen noms propis s’escriuen amb minúscula inicial:

el senyor Pons

la doctora Servera
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Majúscules i minúscules (i III). Tractaments i formes abreujades

Les formes protocol·làries de tractament s’escriuen amb majúscula 
inicial:

Il·lustre Senyora

Molt Honorable Senyora

Qualsevol forma de tractament abreujada s’escriu amb majúscula 
inicial:

M. H. Sr. Oliver
Sr. Pasqual

Dr. Jaume

Mn. Alcover

Font: Llibre d'estil del Govern de les Illes Balears (2a edició)



Perquè, per què i per a què (i III)

Indica la idea de destinació o finalitat en oracions interrogatives 
directes i indirectes:


Per a què vols l’expedient?

Explica’ns per a què serveix aquesta màquina

No és correcte, però, en frases afirmatives que expressen finalitat:

Venc per a què em doneu l’informe

Venc perquè em doneu l’informe 

Així, l’estructura pregunta/resposta ha de ser:

Per a què necessites la Memòria?

Perquè el Consell Rector l’aprovi al més aviat possible

També és correcte com a substitut dels pronoms relatius el qual, la qual, 
els quals o les quals, encara que la construcció és un poc forçada:

La secció per a què faig feina està molt ben organitzada (bé)

La secció per a la qual faig feina està molt ben organitzada (millor)

Usos de per a què

Font: Gramàtica essencial de la llengua catalana


